
Oroszlány Város Önkormányzata 

 Képviselő-testületének 

 Művelődési, Oktatási és Sport  

 Bizottsága 

 

5/2019. MOSB ülés 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült: a Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság 2019. május 22-ei, munkaterv 

szerinti, nyílt üléséről 

 

Az ülés helye: Oroszlányi Polgármesteri Hivatal, I. emeleti tárgyalóterem 

 

Jelen voltak: Székely Antal elnök, Farnadi Lászlóné, Jugovics József, dr. Mátics István, , 

Orbán Ferenc és Szabó Mihály bizottsági tagok 

 

Távol volt:  Molnár István bizottsági tag 

 

Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 14 óra 2 perckor megnyitotta.  

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 6 fő jelen volt.  

Javasolta azokat a napirendi pontokat megtárgyalni, amelyek a bizottság hatáskörében vannak.  

 

Székely Antal elnök javasolta, a képviselő testület előterjesztései közül az alábbiakat tárgyalják: 

− Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról  

− Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért Közalapítvány 2018. évi működéséről  

− Oroszlány Város Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programja (2019-2024) 

− Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak a 

napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

45/2019. (V.22.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 2019. 

május 22-ei, munkaterv szerinti ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2019. május 28-ai, munkaterv szerinti ülése előterjesztéseinek megvitatása 

− Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról  

− Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért Közalapítvány 2018. évi működéséről  

− Oroszlány Város Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programja (2019-2024) 

− Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre 

2. Kérdés, interpelláció 

Zárt ülés: 

3. Középiskolai ösztöndíj és utazási támogatási kérelmek elbírálása 

 

Felelős: Székely Antal elnök 
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1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2019. május 28-ai, munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt 

határidejű határozatok végrehajtásáról 

 

Miután hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

46/2019. (V.22.) MOSB határozata 

a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a 

lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Tájékoztató a két ülés között történt fontosabb 

eseményekről, a hozott döntésekről, jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról” című 

előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért Közalapítvány 2018. évi működéséről 

 

Nagyné Batin Erika igazgató az alapítvány nevében megköszönte az önkormányzatnak, hogy a 

társadalmi célú pályázaton keresztül támogatja az intézményt, és így lehetőség nyílik a zeneiskolával és a 

művészeti iskolával közösen megrendezni egy művészeti fesztivált, ami egy speciális rendezvény, a 

sajátos nevelési igényű gyermekek számára. 

 

Székely Antal elnök megköszönte az alapítvány munkáját, és a beszámolót. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

47/2019. (V.22.) MOSB határozata 

a „Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért Közalapítvány 2018. évi működéséről” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Beszámoló a Benedek Iskola Gyermekeiért 

Közalapítvány 2018. évi működéséről” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Oroszlány Város Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programja (2019-2024) 

 

Deák Sándorné elmondta, úgy gondolja, elég részletes a HEP. A program elkészítésének keretei kötött 

szabályok szerint vannak, kötelező kérdések voltak, megpróbált az elkészítés során minden területről 

összefogóan, átfogóan a problémára válaszolni. Komplexen a foglalkoztatás helyzete a legtöbb helyen 

jelen van, de a települési támogatások körét is megnézte. Látta, hogy a nehézségek ellenére Oroszlány 
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szociálisan érzékeny város. Ettől függetlenül a problémákat el kellett látni, próbált mindenhova 

megoldást találni, hogy legalább esély legyen arra, hogy pályázati lehetőségek megkeresésével oldják 

meg a problémákat. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, az esélyegyenlőség irányultsága táblázatban 4 prioritás van. 

Kérdése az volt, hogy ez kötött, vagy szabadon választható-e. 

 

Deák Sándorné elmondta, 5 prioritás van, a romák, a gyerekek, az idősek, a fogyatékkal élők és a nők. 

Ezek kötöttek, maguk a pontok is, hogy ennek alapján mire kell kiterjednie az alfejezetnek. Ahol 

számozottak a táblák, azok is kötelező táblák. Az is meg volt adva, hogy honnan lehet adatot szerezni. 

Adatok csak 2016-ig vannak, az intézményektől és egyéb helyekről bekért adatok nem egyeztek meg a 

KSH adataival, az első generációs HEP elkészítésénél is ez probléma lehetett. Volt olyan hely, ahonnan 

nehezen kapta meg az adatokat. 

 

Székely Antal elnök elmondta, kötelező megcsinálni. 

 

Deák Sándorné elmondta, összhangban kell lennie a város összes koncepciójával, helyi rendeletével. 

 

Székely Antal elnök elmondta, sokáig volt sláger az akadálymentesítés. 

 

Deák Sándorné elmondta, ha az ember beszél a fogyatékkal élők szervezeteivel, látni, hogy milyen 

probléma számukra eljutni bárhova is. 

 

Székely Antal elnök hozzátette, pl. ebbe az épületbe is. Ez nem csak pénz kérdése. Sokszor javasolta 

már, hogy az udvarról csináljanak liftet. Több intézményt is lehetne említeni. 

 

Deák Sándorné elmondta, elég nagy nehézséget jelentett a lakhatás problémájának vizsgálata. Akkor, 

amikor kötelező kérdések vannak egy esélyegyenlőségi programban arról, hogy hány szociális bérlakás 

van a településen, akkor szembesül vele az ember, hogy 2006 óta nincs szociális bérlakás. Ugyanakkor 

tudta az idős felmérésből is, hogy vannak idősek a város egyes területein, akik tényleg a jövedelmükhöz 

igazodó lakbért fizetnek. Variálnia kellett, hogy szociális alapon igényelhető lakásokról beszél. Azt nem 

írhatja le a programba, hogy 2006 óta nincs szociális bérlakás. Ugyanakkor sok intézkedése van a 

városnak, amivel a település többet ad, mint más település. 

 

Székely Antal elnök elmondta, ebből a szempontból Oroszlány előnyben van más településekkel 

szemben. 

 

Deák Sándorné elmondta, van 20 körüli fogyatékkal élő a városban, aki Kömlődre megy el nappali 

ellátást igénybe venni, a város biztosít buszt, de meggondolandó, hogy helyben nem lehetne-e 

megvalósítani. 

 

Székely Antal elnök elmondta, ha ki is építik fizikailag, nem találnának munkaerőt.  

 

Deák Sándorné hozzátette, nincsenek szakemberek. 

 

Székely Antal elnök elmondta, meg lehet nézni ápolóként hányan végeznek, és hányan maradnak meg. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, az esélyegyenlőtlenséget törvényben garantálják, hogy 75 

éven felülieknek nem jár az a kezelés, ami túl drága. A társadalmat jellemzi, hogy bánnak a gyerekekkel 

és öregekkel. 

 

Deák Sándorné elmondta, a városban 500 fölötti a 60 éven felüliek száma, akiknek a 2/3-a 65 év feletti. 

Azt tapasztalta, hogy nem gondolkodnak az idősek azzal, mi lesz velük. 

 

Székely Antal elnök elmondta, az nem jelenti azt, hogy akik tehetnék, azok ne gondolkodjanak erről. 

Öregszik a társadalom, amit a törvény előír, azt tudja teljesíteni a testület. 
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Orbán Ferenc bizottsági tag kérdése az volt Dr. Mátics Istvánhoz, igaz-e az, hogy 75 éven felülieknek 

nem jár olyan kezelés, ami drága. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, igaz, van olyan rák elleni kezelés, amit nem kaphatnak meg. 

Ez fél éve van így. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag elmondta, a beszámolót komoly beszámolónak tartja, a városnak ezen a 

téren nincs szégyenkezni valója, összevetve más településekkel. 

 

Miután további hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

48/2019. (V.22.) MOSB határozata 

„Oroszlány Város Önkormányzata Helyi Esélyegyenlőségi Programja (2019-2024)” című 

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzata Helyi 

Esélyegyenlőségi Programja (2019-2024)” című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre 

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 6 fő bizottsági tag részvételével, 6 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

49/2019. (V.22.) MOSB határozata 

a „Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Felhívás városi kitüntetésekre irányuló javaslattételre” 

című előterjesztést.  

 

Felelős: Székely Antal elnök  

 

2. NAPIRENDI PONT:  Kérdés, interpelláció 

 

Miután kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 14 óra 24 perckor 

bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 


